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Ülést tartott 
Minisztertanács 

Napirendién a védjegyekről szóló törvény-
tervezet, a mezőgazdasági üzemek kiegészítő 

tevékenysége — Határozat a szemé yi 
igazolványokról 

Tovább fejlesztik 
a szegedi kábelgyárat 

Beruházásra 240 millió forint 

A kormány 
Hivatala közli: 

A Minisztertanács csütör-
tökön ülést tartott. Meghall-
gatta és jóváhagyólag tudo-
másul vette a külügyminisz-
ter beszámolóját dr. Julius 
Nyerere, a Tanzániai Egye-
sült Köztársaság elnöke ma-
gyarországi látogatásáról. A 
tárgyalások a kölcsönös meg-
értés és bizalom légkörében 
folytak. A két ország kap-
csolatai a legutóbbi években 
örvendetesen fejlődtek, s en . 
nek alapján megállapodás 
született arra, hogy mind 
magyar, mind tanzániai rész-
ről továbbra is bátorít ják az 
együttműködés fejlesztésére 
irányuló törekvéseket. 

Apró Antal, a kormányéi -

Tájékoztatási vábbfejlesztésével kapcsola-
tos feladatokról. Ennek szel-
lemében — az építésügyi és 
városfejlesztési, valamint a 

Az építőipari kivitelezési 
jogosultságra vonatkozó jog-
szabályokba ütköző. vagy 
azok megkerülésével kötött 

mezőgazdasági és élelmezés- szerződések semmisnek te-
ügyi miniszter közös előter- kintendők és ilyen esetekben 
jesztése alapján — a Minisz. a megfelelő szankciók alkal-
tertanács módosította azép í - mazása szükséges. 
tő'~ari kivitelezési jogosult-
ságról szóló, 1967-ben hozott 
rendeletét. 

Az ú j szabályozás szerint 
a mezőgazdasági üzem építő-
ipari részlegének (brigádjá-
nak) elsősorban a saját üze-
mén belül kell építkeznie, ki-
elégítve a tagok és a lkalma, 
zottak lakás- és egyéb épít-
kezési igényeit is. Emellett a 
mezőgazdasági és élelmezés-
ügyi miniszter felügyelete alá 
tartozó más mezőgazdasági 

A belügyminiszter előter-
jesztése alapján a kormány 
határozatot hozott arra, hogy 
1970. január 1-től megváltoz. 
ta t ja a személyi igazolványok 
kiadásának és a lakcímbeje-
lentés rendszerét. A jövő év-
től kezdve a magyar állam-
polgárok 14. életévüktől kap-
nak személyi igazolványt. Er-
re elsősorban azért van szük-
ség. mert a fiatalok nagy ré-
sze a nyolc általános iskola 

n i i r a , a a u i i u u u y e i - m a s l u c M i f i a i u a n a s i í í . i t . , , j - , 
nökhelyettese a KGST végre- és élelmiszeripari üzemek ré- ® l v e ? z e s e utón elhelyezkedik. 
- - - - - - H - Az igazolványok cseréiére a ha j tó bizottságának Moszk- szére vállalhatnak munkát, 
vában, október 15-től 17-ig Amennyiben van szabad ka-
tartott 43. ülésszakáról tájé- pacitásuk, abban a járásban, 
koztatta a Minisztertanácsot, ahol üzemük működik, a ta-
Az ülésszakon megvitatták nácsi. a társadalmi szerveik, 
azoknak a munkacsoportok- az általános fogyasztási és ér-
nak a tevékenységét, amelye-
ket a KGST-tagországok kö-
zötti együttműködés komplex 
programjának kidolgozása 
céljából hoztak létre. Egyet-
értettek az egyes kérdések 
további kidolgozásának me-
netében. A kormány a beszá-
molót jóváhagyólag tudomá-
sul vette. 

Dr. Ajtai Miklós, a Minisz. 
tertanács elnökhelyettese tá-
jékoztatót adott a Dél-viet-
nami Nemzeti Felszabadítási 

tékesítő szövetkezetek, va la . 
mint a lakosság megrende-
léseinek is eleget tehetnek. 
Ez a tevékenység azonban az 
építőipari részleg teljes ter-
melési értékének egyharma-
dát nem haladhatja meg. 

A mezőgazdasági termelő-
szövetkezetek közös építő-
ipari vállalkozásai a mező-
gazdasági és élelmezésügyi 
miniszter felügyelete alá tar-
tozó építtetők részére a kör . 
nyező megyék területén is 

Front és a Dél-vietnami Köz- végezhetnek építőipari mun-
társaság ideiglenes forradal-
mi kormánya küldöttségével 
Budapesten folytatott tár-
gyalásokról. A testvéri egyet, 
értés légkörében folytatott 
megbeszéléseken megelége-
déssel állapították meg, hogy 
népeink és kormányaink kö-
zött egyre erősödik az 
együttműködés és a barátság. 
A Minisztertanács ismételten 
kifejezésre juttatta szolidari-
tását a vietnami nép igaz-
ságos harcával és megerősí-
tette a kapcsolatok további 
fejlesztésére a tárgyalások 
során kidolgozott programot 

A honvédelmi miniszter je-
lentést tett a Német Demok. 
ratikus Köztársaság nemzeti 
néphadserege katonai kül-
döttségének magyarországi 
látogatásáról. A kormány a 
jelentést elfogadta és meg-
állapította. hogy ez a látoga-
tás is hasznosan szolgálta a 
két néphadsereg közötti fegy-
verbarátság és együttműkö-
dés további elmélvítését. 

Az Országos Találmányi Hi-
vatal elnöke és az igazság-
ügy-miniszter közös előter-
jesztésére a Minisztertanács 
megtárgvalta és elfogadta a 
védjegyekről szóló törvény-
tervezetét, s úgy határozott, 
hogy azt az országgyűlés elé 
terieszti. 

A Minisztertanács a közel-
múltban határozatot hozott a 
mezőgazdasági üzemek ki-
egészítő tevékenységének to-

kát. A termelőszövetkezetek 
építőipari szövetkezeti közös 
vállalatai bárhol, bármely 
megrendelő részére építkez-
hetnek. 

jövőben az eddiginél ritkáb-
ban kerül sor. A részletes 
szabályozásról a Belügymi-
nisztérium kellő időben tá jé-
koztatja a közvéleményt. 

A Minisztertanács a kor-
mányzati tevékenységről szó-
ló tájékoztatás színvonalának 
emelése és szervezeti felté-
teleinek javítása érdekében 
elfogadta a kormány Tájé-
koztatási Hivatalának felada. 
fairól és jogköréről benyúj-
tott előterjesztést. A határo-
zat kimondja, hogy a Tájé-
koztatási Hivatal a sajtóterü-
let országos hatáskörű szer-
ve. feladata az állami tájé-
koztatási munka szervezése, 
koordinálása. A hivatal el-
nöke egvben ellátja a kor-
mány szóvivői teendőit is. 

A Minisztertanács ezután 
egyéb ügyeket tárgyalt. (MTI) 

A Magyar Kábelművek 
vezérigazgatója, Zentai Er-
nő ünnepélyes keretek kö-
zött írta alá tegnap délelőtt 
a szegedi gyáregységben a 
hosszúlejáratú hitelszerző-
dést. E szerint a Magyar 
Beruházási Bank 1973-ig 208 
millió forintot biztosít az 
iparág fejlesztéséhez. A ká-
belművek már korábban 
nagyarányú rekonstrukció-
hoz és bővítéshez fogott 
hozzá. A budapesti és vidé-
ki gyárakra egyaránt kiter-
jedő beruházás teljes ösz-
szege 1,1 milliárd forint, 
amelyből körülbelül 800 
milliót saját erőből és ko-
rábbi hitelekből fedez a 
vállalat. Ebből a keretből 
Szegednek mintegy 240 mil-
lió jut, 60 milliót már fel is 
használtak építkezésre és 
gépek beszerzésére. 

A beruházási bank, meg-
értve azt, hogy a magyar 
kábelipar fejlesztése nép-
gazdasági érdek, igen elő-
nyös feltételekkel adta meg 
a kívánt hitelt. A bank ré-
széről Soltész Gábor fő-
osztályvezető írta alá a szer-
ződést, a Kohó- és Gépipari 
Minisztérium főosztályveze-
tőjének, Gergely Jánosnak, 
a Csongrád megyei Beru-
házási Bank igazgatójának, 
Kutiván Rezsőnek, s a ká-
belművek több budapesti és 
szegedi vezetőjének jelenlé-
t ébea 

Az aláírás előtt Erős 
László műszaki igazgató tá-
jékoztatott a fejlesztés kon-
cepciójáról és eddigi ered-
ményeiről. A kábelművek 
két vidéki gyára részesül 
elsősorban a beruházásból: 
a szegedi bővül, Balassa-
vvarmaton ú j gyár épül. 
Ezzel egyidőben folyik Bu-
dapesten az ottani régi gyár 
rekonstrukciója, gépi fejlesz-
tése. Vidékre az egyszerűbb 
gyártmányok települnek át 

U Thant 
üzenete 

U Thant a világszervezet 
főtitkára üzenetben for-
dult a tagállamokhoz ab-
ból az alkalomból, hogy 24 
évvel ezelőtt lépett életbe 
az ENSZ alapokmánya. 

Üzenetében a főtitkár rá-
mutat arra, hogy nem si-
került kiküszöbölni a há-
borút, a fegyverkezési ver-
senyt, az emberi jogok meg-
sértését, az éhséget, a sze-
génységet, és a tudatlansá-
got. 

Kifogásolja üzenetében' az 
ENSZ főtitkára azt is, hogy 
egyes kormányok ünnepélye-
sen vállalt kötelezettségeik 
ellenére egyre gyakrabban 
engedik meg maguknak azt, 
hogy semmibe vegyék a vi-
lágszervezet határozatait. 
U Thant végezetül felszólít-
ja az ENSZ tagállamait, 
hogy az alapokmányban le-
szögezett célok elérésére te-
gyenek fokozott erőfeszítése-
ket. 

K o m a c s i n Zoltean 
R ő a t i a b a u t a z o t t 

Javaslat a dolgozók 
világtalálkozójára 

Tanácskozik a szakszervezeti 
világkongresszus 

Komócsin Zoltán, az 
MSZMP Politikai Bizottsá-
gának tagja, a Központi Bi-
zottság ti tkára csütörtökön, 

tegnap az Olasz Kommunis-
ta Párt Központi Bizottsága 
meghívására Rómába uta-
zott. (MTI) 

Tegnap plenáris üléssel 
folytatta munkájá t a VII, 
szakszervezeti világkong-
resszus. 

Karel Polacek, a Csehszlo-
vák Forradalmi Szakszerve-
zeti Mozgalom központi ta-
nácsának elnöke hangsú-
lyozta felszólalásában, hogy 
küldöttségük egyetért a be-
terjesztett fődokumentumok-
kal. A csehszlovák szakszer-
vezetek külön okmányt ter-
jesztettek az SZVSZ titkár-
sága elé, megvilágítva az 
imperializmus veszélyét a 
világ haladó erőinek fejlő-
désére, a béke fennmaradá-
sára és a dolgozók jobb éle-
tének megvalósítására. Egy-
idejűleg azt a kezdeményező 
ajánlást is tettük — mondot-
ta —, hogy 

az SZVSZ javasolja a 
kongresszusnak az impe-
rializmus elleni világértc-
kez'et. a dolgozók világ-
találkozójának összehívá-
sát. 
Karéi Polacek beszéde to-

vábbi részében Csehszlová-

kia belpolitikai helyzetéről 
szólt. 

A múlt időszakban' — mon-
dotta — a mi szakszerveze-
teink kemény és nehéz meg-
próbáltatásokon mentek át, 
és fel kellett ismernünk, 
hogy szükséges a kompro-
misszum nélküli harc, ha 
meg akar juk valósítani a 
gyakorlatban a szakszerve-
zeti mozgalom egységét. 

A szakszervezeti világ-
kongresszus folytatja mun-
káját . 

Gáspár Sándor 
sajtóértekezlete 
Gáspár Sándor, a Szak-

szervezetek Országos Ta-
nácsának főtitkára, a szak-
szervezeti világkongresszus 
magyar küldöttségének ve-
zetője csütörtök délután — 
a kongresszus épületében — 
találkozott a hazai és a 
nemzetközi sajtó képviselői-
vel. s válaszolt kérdéseikre. 

folyamatosan. Szegedre a 
továbbiakban olyanok, ame-
lyek női munkaerővel is ter-
melhetők. 

A szegedi fejlesztés 1973-
ra teljesen befejeződik. A 
gyárban jól áttekinthető 
makett muta t ja be az újon-
nan épülő létesítményeket, 
az egész terület rendezé-
sét. A régi laktanyák, a lo-
varda épületei közötti té-
ren hatalmas ú j csarnok 
emelkedik. Nagyobbik része 
már készen áll, ezekbe most 
szerelik az ú j gépeket. Ez-
zel a munkával 1972- re ké-
szülnek el. 

A kábelgyártás területigé-
nyes ipar, ezért a Vásárhe-
lyi Pál út és a Bakay Nán-
dor utca által határolt 10 

holdnyi terület teljes fel-
használását is tervezik. A 
gödrös, használhatatlan ré-
szek feltöltése megkezdő-
dött. Később az elképzelé-
sek szerint zománchuzalgyá-
rat építenek ide. 

A magyar kábeliparra 
nagy feladatok várnak. Nem-
csak a belföldi piac ellátá-
sa, hanem az exportra is, a 
magyar arany, az alumínium 
adta lehetőségek kiakná-
zásával — hangsúlyozta Ger-
gely János főosztályvezető 
a szerződés aláírásakor. Vé-
leménye szerint a most meg-
valósulónál is nagyobb fe j -
lesztésre lesz szükség ha-
marosan ebben a fontos 
iparágban. 

Cs. M. 

Csehszlovák küldöttség 
a szovjet űrrepülőtéren 

Moszkvában hivatalosan 
közölték, hogy a Csehszlo-
vák KP és a Csehszlovák 
Szocialista Köztársaság ve-
zetői — Gustáv Husák, Ludvik 
Svoboda, Oldrich Cernik — 
és más csehszlovák szemé-
lyiségek Leonyid Brezs-
nyevnek, az SZKP Központi 
Bizottsága főtitkárának, 
Alekszej Kosziginnek, a 
szovjet minisztertanács el-
nökének, valamint Andrej 

Grecsko marsall honvédel-
mi miniszternek és más hi-
vatalos személyiségeknek a 
társaságában csütörtökön lá-
togatást tettek a Szovjetunió 
űrrepülőtéren. 

A csehszlovák és a szov-
jet vezetőknek megmutatták 
a kozmikus- és katonai 
technika különböző fa j tá i t 
és jelen voltak rakéták fel-
lövésénél. 

tizedik é$ őrlik 

Somogyi Károly né (elvételel 

Az idén a szegedi tájban bőséges, jó termést adnak 
a fűszerpaprika-földek. Szedik a hires fűszernövényt és 
szállítják a paprikafeldolgozóba. Itt a szárítás, utóérlelés 
után a malomban készül az őrlemény mind belföldre, mind 
külföldre. Képeinken: megérkezik a paprika a szárítótele-
pekre (fent), exportra készen állnak az őrölt paprikával 
telt zsákok (lent). 


